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PROTOKÓŁ Nr LIII/2023 

 

z LIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 29 grudnia 2023 roku w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8:00 do 10:35. 

        

Ad.1. Otwarcia LIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek. Poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest transmitowany 
i utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy 
z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał radnych Rady Gminy 
Solec-Zdrój, zaproszonych gości oraz obecnych pracowników Urzędu Gminy i Sołtysów. 
   

Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych. Obecnych jest 11 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

Rady Gminy Solec-Zdrój oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radni nieobecni: Marcin Oszywa. Radni Renata Domańska, Grzegorz Lasak oraz Marian 

Mastaliński dołączyli do posiedzenia w trakcie obrad.  

Lista obecności w załączeniu. 

 

Ad.3. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 

przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie LIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku LIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

4. Przyjęcie Protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań radnych. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

7. Podjęcie uchwał: 

a) uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028;  

b) uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia w formie posiłku 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028;  
c) uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania 

z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028;  

d) uchwała w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz określenia 

wysokości stypendiów sportowych;  

e) uchwała w sprawie pomocy materialnej dla studentów;  

f) uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec–Zdrój na 2024 rok;  
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g) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej z operatorami 

publicznego transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych w gminie Solec-Zdrój w 

ramach Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej;  

h) uchwała w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 

realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach 

„Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”;  

i) uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2024 – 

2032;  

j) uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2024 rok.  

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad. 

 

O godzinie 8:05 do obrad dołączył Radny Marian Mastaliński. Przewodniczący Rady 

poinformował, że w Sesji uczestniczy 12 Radnych. Następnie zarządził głosowanie nad 

porządkiem posiedzenia. Za przyjęciem proponowanego porządku LIII Sesji Rady Gminy 

głosowało 12 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. Porządek został przyjęty. 

 

Ad. 4 Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z LII Sesji Rady 

Gminy. Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 5 Nikt z obecnych radnych nie złożył pisemnych interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 6 Wójt Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na LI 

Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. Następnie, zostały przedłożone informacje z działalności 

Referatu Finansów, Referatu Inwestycji Rozwoju Gminy i Środowiska, Referatu 

Organizacyjnego, Promocji i Kultury oraz Referatu Gospodarki Komunalnej. 

O godzinie 8:08 do obrad dołączyli Radni Renata Domańska i Grzegorz Lasak. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w Sesji uczestniczy 14 Radnych. 

 

Radny Grzegorz Lasak złożył Przewodniczącemu Rady pisemną interpelację. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- proszę o rozszerzenie informacji o jakie postępowanie chodzi, kto narusza środowisko. 

 

Wójt: 

- chodzi o Uzdrowisko M.Cz. Sztuk i dym z kominów uzdrowiskowych, wszystko to zostało 

przedstawione na komisjach.  

 

Radny Eryk Grabowski: 

- chodzi mi o to, żeby mieszkańcy też wiedzieli. 
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Przewodniczący Rady ogłosił, że Informacja została przyjęta. 

Informacja – w załączeniu. 

 

Ad. 7a / Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028 był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy  

i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/324/2023 w sprawie uchwalenia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – w załączeniu. 

 

  Ad. 7b / Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 
się. 
Uchwała Nr LIII/325/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia w 
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i 
rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-
2028 – w załączeniu. 
 

Ad. 7c / Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 

społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy  

i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/326/2023 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 – w załączeniu. 

 

Do obrad dołączył Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek. 
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Ad. 7d / Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz określenia wysokości stypendiów 

sportowych był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał 

ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/327/2023 w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania 

oraz określenia wysokości stypendiów sportowych – w załączeniu. 

 

Ad. 7e / Wójt zgłosił autopoprawkę odnoszącą się do § 4 ust. 1 pkt 1 projektu uchwały 

w sprawie pomocy materialnej dla studentów. Otrzymuje on brzmienie: „zaliczył kolejny rok 

studiów”.  

Przewodniczący Paweł Patrzałek zarządził dyskusję nad zgłoszonym wnioskiem, a następnie 

w związku z brakiem uwag, zarządził nad nim głosowanie.  

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. Wniosek 

został przyjęty. 

Następnie Przewodniczący Paweł Patrzałek przeczytał projekt uchwały w sprawie pomocy 

materialnej dla studentów. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/328/2023 w sprawie pomocy materialnej dla studentów – w załączeniu. 

 

Ad. 7f / Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Solec–Zdrój na 2024 rok był 

szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 

rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/329/2023 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Solec–Zdrój na 2024 rok – w załączeniu. 

 

Ad. 7g / Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej z operatorami publicznego transportu 

zbiorowego na liniach komunikacyjnych w gminie Solec-Zdrój w ramach Funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej był szczegółowo omawiany 
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na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. 

Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/330/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej z 

operatorami publicznego transportu zbiorowego na liniach komunikacyjnych w gminie Solec-

Zdrój w ramach Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej – w załączeniu. 

 

Ad. 7h / Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach „Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 

rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/331/2023 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu 

własnego na realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w 

ramach „Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” 

– w załączeniu. 

 

Ad. 7i / Skarbnik Gminy Zofia Kopeć przedstawiła Uchwałę nr 68/2023 VIII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 11 grudnia 2023 roku  

w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie opracowania projektu wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Solec - Zdrój na lata 2024 - 2032. Poinformowała również, że ww. uchwała 

została zamieszczona na stronie Biuletynu Informacji Publicznej gminy Solec-Zdrój.  

Następnie Przewodniczący Paweł Patrzałek odczytał projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2024 – 2032. 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

Uchwała Nr LIII/332/2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-

Zdrój na lata 2024 – 2032 – w załączeniu. 

 

Ad. 7j / Skarbnik Gminy Zofia Kopeć przedstawiła Uchwałę nr 69/2023 VIII Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 11 grudnia 2023 roku  

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Solec - Zdrój na 2024 rok oraz 
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uchwałę Nr 67/2023 VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

z dnia 11 grudnia 2023 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu 

planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Solec - Zdrój na 2024 rok.  

Poinformowała również, że ww. uchwały zostały zamieszczone na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej gminy Solec-Zdrój.  

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Solec-Zdrój na 2024,  w związku z czym Przewodniczący Paweł Patrzałek poddał uchwałę pod 

głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 

się. 

Uchwała Nr LIII/333/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2024 

rok – w załączeniu. 

 

Ad. 8 Wolne wnioski i zapytania: 

 

Pan Radny Grzegorz Lasak: 

 - zacytował fragment pisma złożonego do Rady Gminy przez Pana Czesława Sztuka: 

,,Jednocześnie jako Uzdrowisko Solec-Zdrój wyrażam zainteresowanie odpłatnym nabyciem 

koncesji na użytkowanie Basenów Mineralnych w Solcu-Zdroju. W tym zakresie spółka 

Uzdrowisko Solec-Zdrój proponuje kwotę 2 miliony netto rocznie. Kwota ta zasilając budżet 

gminy będzie mogła zostać spożytkowana na potrzeby mieszkańców". Przestrzega przed 

oddaniem basenów w ręce Uzdrowiska. Przedstawił, jakie są jego zdaniem negatywne  

i odczuwalne do dzisiaj skutki działań Uzdrowiska. Mieszkańcy oraz kuracjusze z prywatnych 

kwater nie mogą korzystać z zabiegów kąpielowych i parku zdrojowego. Ponadto, Uzdrowisko 

nie pobiera opłaty uzdrowiskowej. 

- zwracając się do obecnego na sesji Dyrektora Bogdana Zająca: 

 czy Uzdrowisko miało zgodę, aby ziemię z wykopów budowanego hotelu wywieźć na 

teren sąsiadujący z parkiem, podnieść go o kilkadziesiąt centymetrów, zaburzając tym 

samym stosunki wodne; 

 z dokumentacji dot.  elektrociepłowni wynika, że ciepło z elektrociepłowni miało by 

płynąć do Urzędu, do Szkoły i do innych obiektów. Po co Gmina miała by kupować 

ciepło od prywatnego przedsiębiorcy? Żeby się uzależnić? Radzi najpierw wymienić 

piece w Uzdrowisku, które nie spełniają żadnych wymogów, a ich użytkowanie 

generuje jedynie ciągłe skargi od kuracjuszy; 

  zalew w Solcu-Zdroju był od terenu Uzdrowiska odgrodzony drutem kolczastym. Pisali 

o tym nawet kuracjusze. Czy po zakończeniu budowy, teren ten ponownie zostanie 

odgrodzony drutem kolczastym? Czy też Uzdrowisko będzie chciało korzystać z terenu 

zalewu? Jeśli tak, to trzeba otworzyć park. Uważa, że droga przez park powinna zostać 

przekazana na rzecz gminy Rozwiązałoby to problem połączenia zalewu z drogą do 

Wełnina. Wówczas możemy mówić o zgodzie i współpracy. Jest zobowiązany jako 

Radny poruszyć te tematy, ponieważ interes społeczny jest ważniejszy niż czyjś 

prywatny biznes. 
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Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 

- czy Dyrektor Zając chce odpowiedzieć? 

 

Dyrektor Bogdan Zając: 

- poinformował, że nie posiada pełnomocnictwa do udzielania informacji związanych  

z działalnością Uzdrowiska. 

 

Rany Eryk Grabowski: 

- już dawno poruszał te tematy, m.in. temat elektrociepłowni, zorganizował zbiórkę podpisów 

i tym mieszkańcom, którzy podpisali bardzo dziękuje. Gdyby nie protesty, to budowę by 

dawno rozpoczęto. Jest złożone odwołanie do Sądu Najwyższego i wszystko zostało 

opóźnione i wstrzymane; 

- odnośnie nawożonej ziemi - co gmina zrobiła w kwestii podniesienia terenu przez 

uzdrowisko o blisko 1 metr? Po co gmina wykopała rów? To właściciel Uzdrowiska powinien 

wykopać rów na swojej stronie. Co z tym zrobiono?  

- zbiorniki na solankę które mają zasilać tężnię są równo z gruntem, co powoduje, że  

w momencie, kiedy jest deszczowo do tych zbiorników przedostaje się woda gruntowa. Czy 

taka brudna breja będzie zasilała tą tężnię? Proszę o szczegółowe odpowiedzi na te pytania. 

 

Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek: 

- poinformował, że zarówno do Wójta jak i do Rady Gminy wpłynęło pismo od Prezesa 

Uzdrowiska. Próbował wczoraj poinformować Prezesa Uzdrowiska o tym, że dzisiaj jest Sesja 

i są wolne wnioski. Zaprosił go, aby przesłane pismo i propozycje w nim zawarte przedstawił 

publicznie na sesji. Niestety Prezes zaproszenia nie przyjął. 

Mówiąc ogólnie, pismo zawiera wyliczenia i pobieżne analizy odnośnie zysków Malinowych 

Hoteli z prowadzenia działalności jaką są baseny mineralne. Przedstawione dane nie 

odzwierciedlają prawdy. Baseny mineralne to nie tylko zyski, ale również potężne koszty 

(koszty zatrudnienia, upusty dla mieszkańców czy działalność charytatywna). Ponoszone są 

także ogromne nakłady finansowe na rozwój i coraz lepsze funkcjonowanie basenów, aby 

nadal były wizytówką gminy Solec-Zdrój na całą Polskę. 

 

O godzinie 9:26 Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że musi opuścić obrady. 

Korzystając z okazji złożył wszystkim życzenia noworoczne, a następnie przekazał 

prowadzenie obrad Sesji Z-cy Przewodniczącego Rady Stanisławowi Żelaznemu. 

Obrady opuściła również Kierownik Referatu Organizacyjnego Promocji i Kultury Edyta 

Patrzałek. 

 

Radny Jan Powroźnik: 

- przeczytał przygotowaną wcześniej przemowę odnośnie bieżącej sytuacji politycznej. 

Uważa, że obecny rząd doprowadził do wściekłości przynajmniej połowę narodu, za nic mając 
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konstytucję i obowiązujące prawo. Poruszył kwestię aborcji, in vitro, eutanazji, LGBT oraz 

uchodźców. Jest przekonany, że zagrożona jest wiara katolicka i przykro mu, że politykę rządu 

popiera PSL. Zachęcił również do obejrzenia filmu „Crystiada”, pokazującego, co się stanie, 

gdy do władzy dojdzie lewica.    

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- odnosząc się do wystąpienia radnego Powroźnika oraz przybliżając różne fakty z historii 

Polski oraz świata, stwierdził, że każdy ma prawo do swojego zdania i własnych poglądów 

politycznych oraz religijnych. Uważa, że każdy powinien mniej oglądać propagandy  

w telewizji, a więcej czytać, zwłaszcza książek historycznych. 

 

Radny Jan Powroźnik: 

- bardzo dobrze zna zarówno historię, jak i biblię. Dla wszystkich najważniejsze stały się 

pieniądze i dla środków z KPO premier Tusk zrobi wszystko. Uważa, że bez tych pieniędzy i tak 

byśmy sobie wszyscy poradzili. 

 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- przytoczył fragment wypowiedzi starosty buskiego z sesji Rady Powiatu dotyczące pisma 

Gminy Solec-Zdrój w sprawie przebudowy i remontu dróg powiatowych na terenie gminy oraz 

wniosków złożonych po terminie. Chce dopytać Wójta, o jakie wnioski chodzi? Czy coś zostało 

zaniedbane? 

 

Pan Wójt: 

- nic nie zostało zaniedbane. Które drogi z powiatu mają być robione, ustala zarząd powiatu 

w porozumieniu z wójtami, burmistrzami. Tak było również w przypadku gminy Solec-Zdrój. 

Procedowana jest droga od Piasku Małego do Solca do krzyżówki, łącznie z rondem koło 

cmentarza. Wartałoby to pociągnąć dalej - chodzi o ul. Sienkiewicza. Na ten temat 

rozmawiano ze starostą. Niestety teraz nie ma środków, ale mimo to jest robiona 

dokumentacja na tą drogę. Jeżeli pojawią się jakikolwiek środki będzie robiona.  

 

Przewodniczący rady Powiatu Andrzej Gądek: 

- środki na drogę z Piasku są już zabezpieczone. Przetarg będzie zaraz po nowym roku. 

Przygotowywany jest również projekt na Ścięgna – Włosnowice.  Proszę się nie obawiać o 

wnioski i o drogi. Solec nie odstaje od innych miejscowości.  

- odnosząc się do wystąpienia radnego Powroźnika, zaapelował, aby nie dzielić się politycznie 

i wiary nie łączyć z polityką.  

 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- prośba o wykonanie 3 metrów drogi, o wysypanie kamykiem tak żeby był przejazd; 
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- prośba do Izby Rolniczej, żeby ktoś się pojawił na sesji. Dla rolników to ważne, chociaż raz do 

roku, żeby można jakieś postulaty złożyć i żeby przekazali je do Kielc. 

 

Pan Wójt: 

- oczywiście Panie Radny, drogę zgłaszał Pan już szereg lat. Jeżeli w tym roku kanalizacja nie 

powstanie, droga będzie w tym roku zrobiona; 

- do Izby Rolniczej były wybory we wrześniu, mamy już reprezentantkę, jest nią Pani Teresa 

Sowula. Jeżeli ma Pan jakieś sugestie bardzo proszę opisać problem i Pani Teresa to przekaże 

dalej.  

 

Pan Bogdan Chmura; 

- ogrodzenie z drutu kolczastego w uzdrowisku zostało zrobione dla wandali, a nie dla 

społeczeństwa, podobnie tabliczki z zakazem wstępu. Uważa Pana Sztuka za bardzo dobrego 

przedsiębiorcę, który robi dużo nie tylko dla Solca, ale i całego powiatu.  

 

Radny Grzegorz Lasak: 

 - przytoczona kwestia zazdrości to jakieś nieporozumienie. Wypowiadał się odnośnie pisma 

dotyczącego przejęcia basenów mineralnych. On sam nie powierzyłby basenów takiemu 

przedsiębiorcy. 

 

Z-ca Wójta Piotr Kalita:  

- zbiorniki i studnie przy tężni mają zbyt nisko wyciągnięte kołnierze i to jest pokłosie 

poprzedniego wykonawcy. Na wiosnę wymagają podniesienia i zostaną wyprowadzone ponad 

grunt, te prace zostaną uzupełnione; 

- wywożenie ziemi na działkę sąsiednią jest to działanie przedsiębiorcy, gdzie organem 

kontrolnym jest nadzór i ewentualnie powiat. Udowodnienie szkody, jaką jest zakłócenie 

stosunków wodno-prawnych nie jest takie proste.  

 

Dyrektor Uzdrowiska Pan B. Zając: 

 - w imieniu właścicieli Uzdrowiska Solec-Zdrój oraz Pani Doroty Podbornej zwrócił się do 

Wójta Gminy o wystąpienie z wnioskiem do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 

o rozważenie możliwości wstrzymania rozbiórki budynku przy ulicy Kościelnej do czasu 

uchwalenia nowego MPZP. Pani Dorota korzysta z tego budynku i chcieliby zachować jej 

miejsce pracy. 

 

Pan Wójt: 

 - Radni dzisiaj wystąpili o odroczenie wykonania orzeczenia o rozbiórce. On jako Wójt może 

wystosować jedynie grzecznościowe pismo, nie może złożyć oświadczenia w takiej formie, jak 

mu zaproponowano.  Doradza Pani Dorocie wcześniejsze spisanie długoletniej umowy, że 

będzie mogła korzystać z tego budynku, jeżeli on zostanie, bo po załatwieniu wszystkich 

formalności może się okazać, że jej po prostu podziękują. 
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Pani Dorota Podborna: 

 - Tak też może być. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- gołym okiem widać, że teren jest zalewany. Po co gmina wykopała rów? Skoro to zgłosił, 

Wójt z urzędu powinien podjąć jakiekolwiek działania; 

- korzystając z okazji złożył wszystkim życzenia noworoczne; 

- zaproponował organizację spotkania Wójta, radnych oraz właścicieli Uzdrowiska  

i Malinowych Hoteli, by wspólnie porozmawiać i znaleźć jakieś rozwiązanie. 

 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- przypomina o drodze Piasek - Żuków.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 

- wiem i pamiętam. 

 

Z-ca Wójta Piotr Kalita: 

- odnośnie wypowiedzi radnego Grabowskiego przypomniał, że naturalne uksztaltowanie 

terenu powoduje spływ wody z działki sąsiedniej na teren parku. Dlatego jest rów 

odprowadzający wodę. Działka została podniesiona, ale nie został zmieniony kierunek spływu 

wody. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

 - uważa, że podniesienie terenu ma wpływ na nawodnienie. Urząd powinien podjąć 

konkretne działania. 

 

Pan Wójt: 

 - odnośnie pisma, które złożył Pan Sztuk w sprawie koncesji na Baseny Mineralne, Gmina 

zgodnie z umową koncesji cały czas monitoruje przebieg i wpływy z koncesji, czyli zyski  

i koszty, jakie są za poszczególne lata. W 2020 roku objęte było to nawet kontrolą NIK-u. Jeżeli 

będziemy dochodzić do granicy wyznaczonej w umowie, zlecimy opracowanie ekonomiczne. 

Skrócenie umowy wymaga zgody obu stron; 

- uważa, że radny Grabowski zamieszcza szereg relacji na Facebooku i informacji szkalujących 

go. Są to kłamstwa i nieprawda. Odniesie się do tego wszystkiego w odpowiednim czasie; 

- wyjaśnił szczegółowo, dlaczego zostało wymienionych część drzew.  

 

Pan Andrzej Kopeć: 

 - jako były radny uważa, że rada powinna wspólnie walczyć o dobro całej gminy. Sesja to nie 

miejsce na rozmowy o religii i poglądach politycznych. 
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Radny Marian Mastaliński; 

 - przez 4,5 roku nie umieliśmy się porozumieć, nie umieliśmy się wyhamować z pewnymi 

antagonizmami. Nie wiem, co się dzisiaj stało, że próbujemy na Nowy Rok minować podłoże. 

Nie dajmy się dzielić. 

 

Pan Bogdan Chmura: 

 - wyrównać wyboje na drodze Solec - Piasek; 

- wklęśnięcie na drodze do Konar do zrobienia; 

- potrzebny ciągły pas na drodze na zakręcie w Zborowie oraz na zakrętach między Zborowem  

i Magierowem.   

 

Pan Andrzej Gądek: 

 - droga Solec – Piasek będzie robiona. Trzeba trochę cierpliwości. Nie na wszystko starczy 

środków. 

 

Pan Wójt: 

- korzystając z okazji złożył wszystkim najlepsze życzenia na Nowy Rok. 

 

Ad. 9 W związki z wyczerpaniem się porządku obrad Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy 

Stanisław Żelazny zakończył LIII Sesję Rady Gminy. 

 

 

   Protokołowała:                                                                                    Przewodniczący Rady Gminy: 

 Małgorzata Nurek                                                                                         Paweł Patrzałek 

  

 

 

 


